
PROTOKÓŁ Nr 74/2024 
LXXIV sesji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice 

z 8 stycznia 2024 r. 
Miejsce obrad – Filia nr 16 Biblioteki Raczyńskich przy ulicy Muszkowskiej 1a 

  
1. Otwarcie sesji, powołanie protokolanta, przedstawienie porządku obrad. 
Sesja rozpoczęła się o godz. 19:12. Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 
Rady Osiedla p. Przemysław Polcyn. Przewodniczący Rady powitał zebranych, stwierdził 
obecność 8 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta 
powołano p. Sulisławę Głodowską, pracownika Oddziału Obsługi Północ Wydziału Wspierania 
Jednostek Pomocniczych Miasta. Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek 
obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
2. Oświadczenia. 
Pan Henryk Lubawy wygłosił oświadczenie, w którym wyraził swoje duże zdziwienie planami 
Miasta w sprawie budowy nowego dworca kolejowego w Poznaniu. Przypomniał zebranym,  
że Osiedle od lat stara się o budowę ulicy Sytkowskiej, która skomunikuje Osiedle ze stacją 
kolejową Wola. Powiedział, że na tą inwestycję jest brak środków, a z drugiej strony Miasto chce 
wyburzyć budynek dworca, który niedawno był budowany. Zastanawia się nad gospodarnością 
wydawania środków finansowych przez Miasto w ten sposób. Poprosił, żeby Rada Osiedla miała  
tą sprawę na uwadze i w razie potrzeby zainterweniowała w odpowiedni sposób.  
 
3. Komunikaty. 
Przewodniczący Rady poinformował, że: 
▪ kolejne sesje planowane są na 5 lutego i 4 marca, 
▪ wybory do Rad Osiedli planowane są na 12 maja. 
 
4. Informacje Komisji działających przy Radzie Osiedla. 
Przewodniczący Komisji Planowania, Porządku i Bezpieczeństwa p. Witold Puchalski powiedział  
o spotkaniu z Miejskim Inżynierem Ruchu. Poinformował, że Osiedle otrzyma listę zadań, jakie  
do tej pory były zgłoszone z prośbą o wybranie najważniejszych do realizacji. Następnie przeszedł 
do omawiania zagadnień, jakie będą poruszone na spotkaniu z Zarządem Zieleni Miejskiej. 
Przedstawił, że chciałby zająć się takimi tematami jak instalacja elektryczna i kontenery na terenie 
przy ulicy Braniewskiej oraz sprawą wynajmu kortów tenisowych. Ponadto poinformował,  
że w wyniku poprawki wniesionej do budżetu Miasta zostanie odświeżona nawierzchnia na terenie 
kortów.  
 
5. Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki–Smochowice”. 
Przewodniczący Zarządu p. W. Puchalski poinformował, że następne wydania gazetki planowane 
są na marzec i maj.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku 

z upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr II/6/VIII/2019 Rady Osiedla 
oraz przedstawienie bieżącej informacji z prac Zarządu w okresie między sesjami Rady. 

Przewodniczący Zarządu przeszedł do omawiania bieżącej korespondencji dotyczącej spraw 
Osiedla m.in.: 
- Aquanet S.A w sprawie kanalizacji na ul. Międzyzdrojskiej, 
- Zarząd Dróg Miejskich w sprawie budek dla bezdomnych kotów w pasie drogowym oraz 
bieżących napraw na ulicach, 
- gazowni w sprawie gazociągu na ulicy Puckiej. 
Poinformował także o postępie prac na ulicy Architektów.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania koncepcji budowy chodnika  

po wschodniej stronie ul. Czarnkowskiej na odcinku ul. Dąbrowskiego do ul. Budzyńskiej 
oraz remont istniejącego chodnika na odcinku od ul. Budzyńskiej do ul. Sytkowskiej.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 



- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXXIV/242/VIII/2024 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania planowanego przez Miasto 

zbycia nieruchomości miejskiej. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXXIV/243/VIII/2024 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania montażu progów zwalniających 

na ulicy Mrowińskiej. 
Przewodniczący Rady z powodu wątpliwości dotyczących, o jaką ulicę dokładnie chodzi 
zaproponował głosowanie nad odstąpieniem od tego punktu. W głosowaniu wzięło udział 
8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
W wyniku głosowania odstąpiono od dalszego procedowania punktu.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Miejskiego Inżyniera Ruchu 

i Zarządu Dróg Miejskich o udział w programie "Bezpieczne przejście - bezpieczny 
pieszy" na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXXIV/244/VIII/2024 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
11. Wolne głosy i wnioski. 
Pani Maria Najewska poruszyła tematy dotyczące: bezpieczeństwa balonu podczas wichur 
zlokalizowanego przy ulicy Braniewskiej i Mrzeżyńskiej, w sąsiedztwie Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego nr 14, parkowania na ulicy Owczarskiej oraz opłat pobieranych przez Zarząd Dróg 
Miejskich od mieszkańców ulicy Łebskiej posiadających przyłącze kanalizacyjne. Powiedziała,  
że w innych częściach Miasta taka opłata nie jest uiszczana i zastanawia się, dlaczego jest ona 
pobierana w tej części Osiedla.  
Pan Maciej Bedyński powiedział, że to zależy od zapisów, jakie są w umowie, które należy poddać 
szczegółowej analizie. 
Pan Andrzej Dłutkowski odniósł się do zapytania o balon. Powiedział, że mieli go przejąć harcerze, 
ale pojawił się potencjalny nowy nabywca. Przypomniał, że jest to teren prywatny. 
Przewodniczący Zarządu stwierdził, że Dyrektorka Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 14 
powinna już dawno napisać pismo w sprawie niebezpieczeństwa, jakie stwarza pokrycie tej 
konstrukcji.  
Pan A. Dłutkowski powiedział, że ulica Stargardzka wymaga rewitalizacji, ponieważ stanowiła ona 
główną drogę dojazdową na budowę ulicy Architektów i została podniszczona przez ciężki sprzęt.  
Przewodniczący Zarządu odpowiadając na pytanie o ulicę Owczarską stwierdził, że mieszkańcy są 
zadowoleni z wprowadzonych rozwiązań.  
Pan A. Dłutkowski zapytał o środki na remonty dla Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 14. 
Przewodniczący Rady powiedział, że udzieli odpowiedzi w późniejszym terminie. Następnie 
odczytał życzenia świąteczne przesłane przez Zarząd Dróg Miejskich w Poznaniu.  
 
 



12. Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 20:05 zamknął LXXIV sesję 
Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice. 
 
 
 
 
Protokolant        Przewodniczący Rady Osiedla 
 
 

Sulisława Głodowska       Przemysław Polcyn 
 


